
   

 
 

 
 

 

Praha 20. června 2024 

 

Ministr Jurečka v Lucemburku reprezentoval ČR na zasedání 

Rady EPSCO 

Ve čtvrtek 20. června 2024 zasedli v Lucemburku evropští ministři v rámci Rady EU 

pro zaměstnanost, sociální politiku, zdraví a ochranu spotřebitele (EPSCO). Českou 

delegaci vedl ministr práce a sociálních věcí Marian Jurečka. Na programu bylo 

mimo jiné dosažení obecného přístupu k revizi Směrnice o evropských 

podnikových radách. U směrnice o provádění zásady rovného zacházení 

(tzv. antidiskriminační směrnice) si ministři vyslechli zprávu o pokroku, stejně jako 

u návrhu Směrnice o stážích.  

„Na Radě EPSCO jsme jednali o řadě témat, které jsou důležité pro zaměstnance 

i zaměstnavatele v celé Evropské unii,“ zdůraznil ministr práce a sociálních věcí Marian 

Jurečka (KDU-ČSL). Rada například přijala závěry k úloze politik trhu práce, dovedností 

a sociálních politik pro odolné ekonomiky a dobrovolná vodítka pro hodnocení 

ekonomických efektů sociálních investic a reforem. 

„Tyto dokumenty zdůrazňují význam investic a reforem v oblasti trhu práce, dovednost 

a sociální politiky pro plnění sociálních cílů i pro posilování ekonomického 

růstu a konkurenceschopnosti. Ekonomickou návratnost těchto investic a reforem je nutné 

systematicky monitorovat. Na metodách tohoto vyhodnocení budou členské státy dále 

spolupracovat s Evropskou komisí,“ uvedl ministr Jurečka. 

Na programu měla Rada také deklaraci z La Hulpe z dubna letošního roku, která je 

příspěvkem Rady EPSCO k sestavení Strategické agendy EU na nové legislativní období 

2024-29 za oblast zaměstnanosti a sociálních věcí. 

Jedním z bodů Rady byla i zpráva o pokroku v projednávání antidiskriminační 

směrnice. „Tento návrh ČR nepodporuje a drží k němu obecnou výhradu. Dlouhodobě 

říkáme, že otázky rovnosti by se primárně měly řešit na národní úrovni v souladu 

s ústavními principy a tradicemi členských států. V ČR už ostatně příslušná legislativa 

existuje,“ řekl ministr Jurečka. 

Důležitým bodem programu byla také politická debata o tématu sociální dimenze 

vnitřního trhu navazující na doporučení obsažená v dubnové zprávě Mnohem více než 

jen trh bývalého italského premiéra Enrica Letty. „Vnitřní trh, jeho prohloubení 

a odstranění všech zbytečných překážek v pohybu zboží, služeb, osob i kapitálu jsou 

dlouhodobé priority naší vlády. Rozvoj jednotného trhu však musí zahrnovat sociální 

rozměr, který vedle rozvoje trhu zajistí sociální spravedlnost a soudržnost EU,“ přiblížil 

ministr Jurečka. 

Jak zároveň zmínil, v otázkách další regulace zastává ČR názor, že je třeba v první řadě 

usilovat o řádnou implementaci stávajících nástrojů. Další regulace by měla vycházet 

z důkladného posouzení dopadů na podnikatelské subjekty, jejich konkurenceschopnost 

i na administrativu členských států. 

„Na plénu jsem kromě jiného poděkoval belgickému předsednictví za odvedenou práci 

a za snahu o nalezení široké shody mezi členskými státy. V řadě bodů se navazuje na to, 

co již dříve odpracovala Česká republika za našeho velmi úspěšného předsednictví,“ 

dodal ministr Jurečka. 

https://www.consilium.europa.eu/cs/council-eu/configurations/epsco/
https://belgian-presidency.consilium.europa.eu/en/events/european-pillar-of-social-rights-the-la-hulpe-declaration-on-the-future-of-social-europe/
https://www.consilium.europa.eu/media/ny3j24sm/much-more-than-a-market-report-by-enrico-letta.pdf
https://www.consilium.europa.eu/media/ny3j24sm/much-more-than-a-market-report-by-enrico-letta.pdf

